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    Aerobic Záchlumí, 1. 5. 2017  „Stavění máje“. 

Informace obecního úřadu 
 

Je tu konec prvního pololetí roku 2017. Dovolte mi Vás informovat o činnosti 

obecního úřadu v tomto období. 

Rada obce schválila účetní závěrky příspěvkových organizací obce: Základní 

školy v Bohousové a Mateřské školy v Záchlumí.  

Zastupitelstvo obce Záchlumí schválilo účetní závěrku obce a závěrečný účet 

obce za rok 2016. Kontrola hospodaření obce proběhla bez závad. 

U Mateřské školy v Záchlumí začala příprava na zřízení vzduchotechniky pro 

školní kuchyň, která se vybuduje v měsíci červenci. 

Obec získala z Programu obnovy venkova Pardubického kraje dotaci na 

výstavbu parkoviště u Konzumu. Z Programu podpory stavební obnovy a 

restaurování kulturních památek Pardubického kraje získala obec dotaci na 

restaurování kaple v Liticích.  

Začaly úpravy železničního přejezdu pro plánovanou výstavbu chodníku a 

parkoviště před Konzumem v Bohousové. Zde proběhnou i celkové úpravy 

prostranství. Zahájení výstavby je plánováno na druhou polovinu měsíce červenec, 

přesné zahájení bude včas oznámeno. 

V obci stále probíhají pozemkové úpravy. Pro katastr Bohousová se 

uskutečnilo závěrečné jednání 12. 6. 2017. Na tomto jednání bylo provedeno 

zhodnocení komplexních pozemkových úprav, seznámení účastníků s návrhem, o 

kterém bylo rozhodnuto. Pro katastr Záchlumí byl schválen plán společných zařízení. 

30. dubna 2017 proběhlo již tradiční „Stavění máje“ na chatě SDH Záchlumí. 

Svým programem nás potěšil záchlumský aerobic pod vedením Šárky Prausové a 

RideWheel show na kolech. Toto vystoupení sklidilo zasloužený obdiv. I „Kácení 

máje“ na chatě SDH Záchlumí, které proběhlo 27. 5. 2017, se vydařilo. Krásným 

vystoupením nás potěšily roztomilé děti z Mateřské školky v Záchlumí, děti 

s aerobikem Záchlumí a taneční skupina žen z Kameničné. Za pomoc při pořádání 

těchto akcí děkuji Zahrádkářům, Lady Clubu a SDH Záchlumí. 

SDH Bohousová uspořádal již tradiční dětský den v „Areálu snů“ 

v Bohousové, který se těší již několik let velkému zájmu dětí i dospělých. Děkuji 

tímto pořadatelům za 

krásné odpoledne pro naše 

děti. 

 

Přeji dětem hezké 

prožití prázdnin a Vám 

všem, vážení spoluobčané, 

pohodové léto. 

 

   

    Miroslav Falta 

  starosta obce 
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 Vystoupení  RideWheel show, 1. 5. 2017 „Stavění máje“. 

 

 

 

Společenská kronika 

 

V období od 1. 4. 2017 do 30. 6. 2017 oslavili nebo oslaví životní jubileum tito 

naši občané. 

95 let Píčová Vlasta  Litice nad Orlicí  

92 let Krsková Zdenka  Záchlumí   

91 let Janovcová Marie  Záchlumí   

86 let Pavel Josef   Záchlumí   

84 let Táborská Helena  Litice nad Orlicí  

82 let Zbojková Filoména Záchlumí   

81 let UrbášekVladinír  Záchlumí   

75 let Jarešová Květa  Litice nad Orlicí  

70 let Cabalková Jiřina  Bohousová  

70 let Szedliacsik Ján   Bohousová 

70 let Dostál Petr   Litice nad Orlicí  

65 let Krahulec Jiří  Litice nad Orlicí  

65 let Kaška Jiří   Záchlumí  

 

Všem oslavencům, i ostatním občanům, kteří v tomto období oslavili nebo 

oslaví významné životní jubileum, přejeme do dalších let pevné zdraví, životní 

optimismus a jenom pohodové dny. 

         Miroslav Falta  

 předseda kulturní komise 
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USNESENÍ č. 18 

ze zasedání zastupitelstva obce Záchlumí, konaného dne 27. dubna 

2017 v 19.00 hodin v restauraci Fontána Záchlumí 

 
Usnesení č. Z 18/1 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje navržený program zasedání.  
    (všichni zastupitelé pro) 

 

Usnesení č. Z 18/2 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje ověřovatele zápisu ze zasedání obecního 

zastupitelstva pana Jeníka Jana a Tomanovou Marii.  
    (všichni zastupitelé pro) 
 

Usnesení č. Z 18/3 

Zastupitelstvo obce Záchlumí bere na vědomí zprávu z jednání rady obce za období 

od posledního zasedání zastupitelstva obce. 
    (všichni zastupitelé pro) 
 

Usnesení č. Z 18/4 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje Plán společných zařízení v KoPU Záchlumí.  
    (všichni zastupitelé pro) 

 

Usnesení č. Z 18/5 

Zastupitelstvo obce Záchlumí bere na vědomí nesoulad plánu společných zařízení 

v KoPU Záchlumí s územním plánem obce Záchlumí. 
    (všichni zastupitelé pro) 
 

Usnesení č. Z 18/6 

Zastupitelstvo obce Záchlumí  schvaluje úplné znění stanov Sdružení obcí Orlicko 

dle návrhu stanov schváleného na jednání Valné hromady Sdružení obcí Orlicko dne 

28.3.2017.     (všichni zastupitelé pro) 

 

Usnesení č. Z 18/7 

Zastupitelstvo obce Záchlumí bere na vědomí zprávu Finančního výboru obce za II. 

pol. roku 2016.  (všichni zastupitelé pro) 

 
Usnesení č. Z 18/8 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje dohodu o splátkách mezi obcí a V. G. 

Záchlumí.    (všichni zastupitelé pro) 

 

Usnesení č. Z 18/9 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje nákup přívěsného vozíku za osobní 

automobil.   (všichni zastupitelé pro) 
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Usnesení č. Z 18/10  

 Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2017: 

  -    výdaj na nákup přívěsného vozíku za osobní automobil 30.000,- Kč 

- přesun finančních prostředků v rámci rozpočtu 
    (všichni zastupitelé pro) 
 

Ověřovatelé:  Jan Jeník 

             Marie Tomanová 

 

                   Miroslav Falta                               Eva Musilová, DiS 

            starosta obce Záchlumí                   místostarostka obce Záchlumí 

 

 

        

USNESENÍ č. 19 

ze zasedání zastupitelstva obce Záchlumí, konaného dne 8. června 

2017 v 19.00 hodin v restauraci Fontána Záchlumí 

 
Usnesení č. Z 19/1 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje navržený program zasedání.  
    (všichni zastupitelé pro) 
 

Usnesení  č. Z 19/2 

Zastupitelstvo obce schvaluje za ověřovatele zápisu pana Jeníka Jana a Kašovou 

Renatu.        (všichni zastupitelé pro) 

 

Usnesení č. Z 19/3 

Zastupitelstvo obce Záchlumí bere na vědomí zprávu z jednání rady obce za období 

od posledního zasedání zastupitelstva obce. 
    (všichni zastupitelé pro) 
 

Usnesení č. Z 19/4 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje účetní závěrku za rok 2016 obce Záchlumí 

bez výhrad. Protokol o schvalování účetní závěrky je přílohou usnesení o schválení.  
    (všichni zastupitelé pro) 
 

Usnesení č. Z 19/5 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje závěrečný účet obce Záchlumí za rok 2016 a 

vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením a to bez výhrad. 
   (všichni zastupitelé pro) 

 

Usnesení č. Z 19/6 

Zastupitelstvo obce Záchlumí bere na vědomí zprávu finančního výboru za I. čtvrtletí 

roku 2017.       (všichni zastupitelé pro) 
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Usnesení Z 19/7   
Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje revokování usnesení č 10/5 ze dne 24.března 

2016.         (8 zastupitelů pro, 1 se zdržel) 

 

Usnesení č. Z 19/8 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje prodej pozemků dle zpracovaného GP č.240-

124/2016, p.č. 173/11 a p.č. 173/12  v k.ú. Litice nad Orlicí, jedná se o 62 m
2
, pro V. 

K. Litice nad Orlicí. Kupující ponese veškeré náklady spojené s převedením pozemku 

do jeho vlastnictví. Cena 30,- Kč za m². Pověřuje starostu obce k podpisu kupní 

smlouvy.        (8 zastupitelů pro, 1 se zdržel) 

 

Usnesení č. Z 19/9 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje nákup pozemků dle zpracovaného GP č.240-

124/2016, p.č. 229/3 a p.č. 230/3 v k.ú. Litice nad Orlicí,  jedná se o 63 m
2
 za kupní 

cenu 30,- Kč za m
2
, od V. K. Litice nad Orlicí. Kupující ponese veškeré náklady 

spojené s převedením pozemku do jeho vlastnictví. Cena 30,- Kč za m². Pověřuje 

starostu obce k podpisu kupní smlouvy.       (8 zastupitelů pro, 1 se zdržel) 

 

Usnesení č. Z 19/10 

Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje navýšení příspěvku pro MŠ Záchlumí o 

200 000,- Kč  (všichni zastupitelé pro) 

 

Usnesení č. Z 19/11 

  Zastupitelstvo obce Záchlumí schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2017 spočívající 

v: 

- Příjem dotace z POV PK 110 000,- Kč na vybudování parkoviště 

avízo PK pro změnu rozpočtu obce č. 11 z 25.4.2017 

- Příjem dotace z  PK 10 000,- Kč pro ZŠ Bohousová na zájmovou sportovní 

činnost 

- Výdaj - přeposlání dotace 10 000,- Kč pro ZŠ Bohousová na zájmovou 

sportovní činnost 

- Příjem 90 000,- Kč příspěvek z úřadu práce na platy a povinné odvody  

- Výdaj  90 000,- Kč na platy a povinné odvody 

- Příjem 70 000,- Kč věcné břemeno Radiokomunikace 

- Výdaj 35 000,- Kč na sekačku 

- Výdaj 3 000,- Kč členský příspěvek pro SMS ČR 

- Výdaj 200 000,- Kč navýšení příspěvku pro MŠ Záchlumí  

- Přesun finančních prostředků v rámci rozpočtu 
    (všichni zastupitelé pro) 

 

Ověřovatelé:  Jan Jeník 

             Renata Kašová 

 

                   Miroslav Falta                               Eva Musilová, DiS 

            starosta obce Záchlumí                 místostarostka obce Záchlumí 
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  Žáci a učitelé ZŠ Bohousová a ZŠ Vyšné Hágy – Slovensko 2017. 

 

Žáci ZŠ Bohousová navštívili Vysoké Tatry 

 
Díky projektu eTwinning z loňského roku, mohla naše škola realizovat osobní setkání 

žáků naší školy se žáky slovenské Základní školy Vyšné Hágy, se kterými si zatím 

dopisovali. 

 Pobyt se realizoval v rozsahu čtyř dní od 16. do 19. května. Ubytovaní jsme byli 

v areálu Aplend Velký Slavkov, poblíž Starého Smokovce, ve čtyřech krásných 

domečcích s kuchyní, pokojem, sociálním zařízením a dvěma ložnicemi. Pod 

vrcholky Vysokých Tater nás za 4,5 hodiny přepravil rychlostní vlak SC Pendolino 

do města Poprad. Po Vysokých Tatrách jsme se přepravovali místní dopravou, 

úzkokolejkou TEŽ „električkou“. 

 

 

Po ubytování jsme se vydali do Starého Smokovce, kde si děti v suvenýrech 

zakoupily různé upomínkové předměty pro rodiče, prarodiče, nebo sourozence. 

Druhý den jsme jeli navštívit naše slovenské kamarády do školy ve Vyšných Hágoch. 

Nejprve se děti vzájemně představily, vyslechly si přednášku o Vysokých Tatrách 

v podání paní ředitelky Beaty Evansové a následně vystoupily s kulturním pásmem 

písní a hry na flétnu. Po obědě, kde poznaly, jak chutnají pravé slovenské halušky 

s bryndzou, si společně zasportovaly na hřišti u školy a také se na památku vyfotily. 

Odpoledne jsme navštívili svět triků a iluzí v Tricklandii ve Starém Smokovci, kde si 

děti pořídily úžasné záběry a mnoho fotografií v prostorovém světě 3D. 
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  Žáci ZŠ Bohousová na Skalnatom Plese – Vysoké Tatry 2017. 

 Třetí den nás čekala 8 kilometrová tůra po hřebeni Vysokých Tater. Nejprve jsme 

vyjeli kabinkovou lanovkou z Tatranské Lomnice na Skalnaté Pleso, kde jsme mohli 

spatřit zbytky sněhu. Po občerstvení jsme se vydali po Tatranské magistrále, která nás 

kolem velkých vodopádů zavedla až na Hrebienok, kde se děti fotily s medvědem 

(ovšem kamenným). Pozemní lanová dráha nás dopravila zpět do Starého Smokovce, 

kde jsme v Kolibě Kamzík doplnili energii v podobě „pozdního oběda“. Poslední 

večer si děti uspořádaly v domečcích „rozlučkovou párty“ a naposledy se prošly po 

nádherném ubytovacím areálu. 

 

 

Ráno jsme po snídani sbalili veškeré věci a vydali se „električkou“ na Štrbské Pleso. 

Po cestě k nám přistoupili žáci ZŠ Vyšné Hágy a absolvovali s námi rozlučkovou 

túru kolem Štrbského Plesa. Děti si pořídily poslední krásné fotografie a pak se 

rozloučily se svými slovenskými kamarády. Následně nás zavezla „zubačka“ do 

Štrby, kde jsme plni dojmů a lehce unaveni, nasedli do SC Pendolina, který nás za 4,5 

hodiny dovezl do České Třebové. Tam už na své děti čekali rodiče, kteří si je po 

vřelém přivítání odvezli do svých domovů. Čtyřdenní pobyt se všem moc líbil, ještě 

dlouho jsme si o něm povídali a u pořízených fotografií krásně vzpomínali. 

 Velké poděkování patří také sponzorům pobytu: ŽPSV Litice nad Orlicí, společnosti 

Podchlumí a.s., panu kronikáři Jiřímu Matyášovi, panu Janu Kolibáčovi, panu Jiřímu 

Valachovi a panu Luďku Andršovi. Díky nim měli žáci pobyt cenově dostupný a 

mohli jsme tento projekt v zahraničí bez problémů realizovat. 
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  Úspěšní žáci z „Běhu údolím J. A. Komenského“ s paní Jarmilou Kratochvílovou. 

Sportovní akce ZŠ Bohousová 
 

 V jarních měsících školního roku jsme realizovali a účastnili se mnoha sportovních 

soutěží. Nejprve proběhla soutěž „Velikonoční švihadlo 2017“, kde žáci soutěžili 

v počtu přeskoků přes švihadlo za 30 vteřin. Vítězkou kategorie 1., 2. ročník se stala 

Viola Vajrauchová s neuvěřitelným počtem 55 přeskoků. Mezi žáky 3., 4. a 5. 

ročníku zvítězila Anežka Sládková s 88 přeskoky. 

Po pobytu ve Vysokých Tatrách jsme zamířili na tradiční závody „Běh údolím J. A. 

Komenského“ do Brandýsa nad Orlicí. Jedná se o závody v přespolním běhu, kde 

tratě vedou po louce, lesní cestě a asfaltu s délkou tratí od 800 do 1 600 metrů, podle 

ročníku narození. Naši žáci soutěžili na tratích 800 a 1 200 metrů. Všichni podali 

výborné výkony a vůbec se neztratili mezi žáky z velkých městských škol, a tak 

zaznamenali 

umístění na 

předních pozicích. 

Nejlépe se umístil 

Vojta Martinec, 

který zvítězil na 

trati 1 200 metrů. 

Výborně zaběhla 

trať 800 metrů 

Tereza Filáčková, 

která dokončila 

závod na skvělém 

3. místě. Další 

umístění našich 

žáků: Terezka 

Luňáčková krásné 

9. místo (žákyně 1. 

ročníku – v závodě 

absolutně 

nejmladší), Anežka 

Sládková 15. místo, 

Leontýna Dušková 

12. místo, Radim 

Divíšek 9. místo a 

statečný prvňáček 

Ondřej Dostál 16. 

místo (také 

nejmladší účastník 

běhu). Zážitkem 

však bylo, když 

nejlepším závodníkům předávala ocenění a medaile osobně světová rekordmanka na 

800 metrů Jarmila Kratochvílová. 
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   Výprava žáků na Olympiádě malotřídních škol 2017. 

  Školní atletický čtyřboj 2017 v Ústí nad Orlicí –    

  finále dívek na 60 metrů. 

 Na Den dětí 1. 

června proběhl 

sportovní den, kdy 

žáci 1. – 3. ročníku 

absolvovali pěší 

výlet v okolí obcí a 

velmi statečně ušli 8 

kilometrů. Žáci 4. a 

5. ročníku vyjeli na 

kolech v rámci 

cyklovýletu ve 

směru Fitmin, 

Žamberk a po 

cyklostezce do 

Letohradu, kde se 

občerstvili v místní 

cukrárně. Po nabrání 

sil se vrátili trochu jinou trasou zpět ke škole. Statečně ujeli 32 kilometrů. Obě 

skupiny se sešly u školy a jako odměnu jsme si opekli buřty a případně pečivo. 

Další sportovní událostí byla Olympiáda malotřídních škol v Rovni u Rychnova nad 

Kněžnou za účasti 6 družstev (Bohousová, Potštejn, Lhoty u Potštejna, Záměl, Rybná 

nad Zdobnicí a Roveň u Rychnova n. K.). Soutěžilo se v šesti disciplínách: sprint, 

vytrvalostní běh, hod kriketovým míčkem, skok daleký, překážkový běh a hod na cíl. 

Jako doplňková disciplína byly štafetové závody, kde doběhli naši žáci na skvělém 2. 

místě. V jednotlivcích podali velmi pěkné a obětavé výkony. Anežka Sládková se 

stala absolutní vítězkou víceboje mezi žákyněmi 4. a 5. ročníku a Vojta Martinec 

obsadil 3. místo.  

 Domácí sportovní akcí byl turnaj ve vybíjené, který pořádala naše škola ve Fontáně. 

Účastnilo se ho 5 družstev. Naši žáci podali v turnaji výborné a statečné výkony, 

které stačily na 2 výhry (s Rybnou n. Z. a Slatinou n. Z.) a 2 porážky (s Potštejnem a 

Zámělí), což znamenalo konečné 3. místo. Individuální cenu získala Anežka 

Sládková, která byla vyhlášena jako nejlépe vybíjející hráč, když vybila celkem 36 

protihráčů. Konečné pořadí turnaje: 1. Potštejn, 2. Záměl, 3. Bohousová, 4. Slatina 

nad Zdobnicí, 5. Rybná nad Zdobnicí. 

 Zatím poslední sportovní akcí 

školy byl „Školní atletický 

čtyřboj 2017“, který se konal na 

atletickém stadionu v Ústí nad 

Orlicí 14. června. Tato událost 

mohla být realizována díky 

získání dotací a podpory 

grantového programu B3 

Pardubického kraje na podporu 

sportu školní mládeže v hodnotě 

10 tisíc korun. Žáci soutěžili ve 

čtyřech disciplínách: sprint na 
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60 metrů, vytrvalostní běh (300, 600 a 800 metrů podle věku), skok daleký a hod 

míčkem. Výkony z těchto disciplín jim byly bodově ohodnoceny a v součtu 

znamenaly výsledky atletického čtyřboje. V příjemném počasí se žáci velmi snažili a 

dostávali ze sebe velmi pěkné výkony. Za zmínku stojí tyto individuální výsledky: 

sprint na 60 metrů: O. Dostál 10.43 s, M. Žabová 11.02 s, A. Sládková 9.10 s, J. 

Rolečková 9.48 s a V. Martinec 9.57 s. Hod míčkem: A. Hysek 16.67 m a V. 

Martinec 26.49 m. Skok daleký: O. Dostál 290 cm, A. Sládková 347 cm a R. Divíšek 

340 cm. Tyto výsledky znamenaly i úspěchy v celkovém hodnocení atletického 

čtyřboje, kdy v kategorii 1, 2. ročník zvítězil Ondřej Dostál mezi chlapci a Martina 

Žabová mezi dívkami. V kategorii 3., 4. a 5. ročník přebrali vítězný pohár Vojta 

Martinec mezi chlapci a Anežka Sládková mezi dívkami, která také získala cenu za 

absolutní vítězku školy se ziskem 313 bodů. Závody se velmi povedly, a tak by se 

z nich mohla stát tradiční soutěž naší školy. 

Na závěr mi dovolte, abych poděkoval kolegyním za obětavou a kvalitní práci 

s dětmi v tomto školním roce a pomoc a ochotu při veškerých školních a sportovních 

akcích. 

Dětem ze školy i školky přeji příjemně strávené prázdniny se svými rodiči a 

nejbližšími a rodičům prázdninovou pohodu se svými ratolestmi. A již se moc těšíme 

na přivítání nových prvňáčků, kteří si ještě užijí poslední dny, jako předškoláci. 

Dívkám z 5. ročníku přeji úspěšný vstup do nových škol, tříd a kolektivů. Velký dík 

patří všem výše zmíněným sponzorům a starostlivému vedení Obce Záchlumí za 

ochotu a podporu naší školy. 

 
Záběry z dronu při focení žáků školy paní Šimkovou, kdy se tvořil letopočet 2017 s žáků a učitelů školy. 

                                                             Petr Skulbaševský, ředitel ZŠ Bohousová. 
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Škola jela bruslit 
 

Ve středu 8. února 2017 jsme jeli bruslit do Rychnova nad Kněžnou. Odjeli 

jsme v 10:00 hodin. Kdo neměl brusle, mohl si je půjčit. Nejdřív jsme se 

měli rozjezdit. Pak nám paní učitelka řekla, 

abychom se rozdělili do dvou skupin podle toho, 

jak umíme bruslit. S paní učitelkou jsme trénovali 

jízdu po jedné noze a ve dvojicích. Nakonec jsme 

si mohli koupit horkou čokoládu. Na zimním 

stadionu jsme byli přes jednu hodinu. Moc se mi 

to líbilo. 

 

 

 

 

 Žaneta Jirčíková, 4. ročník 

 

Lyžařská škola Bartošovice 

 

Ve středu 15. 2. jsme jeli se školou do lyžařského areálu Nella 

v Bartošovicích v Orlických horách. Ze školy jsme vyjeli v 8:00 hodin. Po 

příjezdu do Bartošovic jsme vyložili z autobusu lyže, oblékli jsme se a šli 

jsme na sjezdovku. Nejdříve jsme všichni byli na malé sjezdovce, kde nás 

zhodnotili instruktoři. Potom nás rozdělili na dvě skupiny: jedna skupina 

zůstala na malé sjedovce a druhá šla na velkou 

sjezdovku s velkým vlekem. Lyžovali jsme celé dvě 

hodiny. Ke konci, když už někdo nemohl, si šel 

odpočinout na lavičku. Ostatní si sjeli dvakrát 

kopec, ale potom jsme už museli jet do školy. 

Všichni už byli unaveni a těšili se na oběd. Výlet se 

mi moc líbil. 

 

         Anežka Sládková 5. ročník  
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Bohdana Krčmářová 5. ročník  
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Pobyt ve Vysokých Tatrách 

Do České Třebové jsme vyrazili v 7:30 hodin. Dojeli jsme tam po osmé 

hodině. Pendolínem jsme jeli 4 a půl hodiny. Byli jsme ubytovaní v areálu 

Aplend. Jedli jsme v restauraci Koliba Kamzík. V areálu se mi moc líbilo a 

v domčekách bylo taky hezky. S kluky jsme byli v domčeku č. 14. Jeli 

jsme navštívit školu Vyšné Hágy, která je nejvýše položenou školou na 

Slovensku. Byli jsme i na výšlapu. Pobyli jsme tam 4 dny. 

Jakub Balcer, 4. roč. 

 

Pobyt ve Vysokých Tatrách 

Ve středu jsme byli v Tricklandii ve světe triků a iluzí. Byly tam zvláštní 

obrazy. Když si k nim stoupnete a vyfotíte se, tak to vypadá živě. Potom 

jsme si mohli něco koupit. Skoro všichni si koupili sliz a denně jsme řešili, 

že se sliz vylil do batohu. 

Žaneta Jirčíková, 4. roč. 

 

 
 

Poděkování 
 

Konečně je tu jaro a my děti, které chodíme do školní družiny, můžeme být 

odpoledne venku. Na školní zahradě hrajeme různé hry, poznáváme okolí naší školy 

a pozorujeme přírodu. Nejvíce se však těšíme na pátky, kdy se společně domluvíme 

na delší vycházku. Už víme, kde je vodárna, kudy se jde do Sítin, kde se říká u 

„Lešků“, kde je skalka a kde jsou „Dolečka“, kde je křížek a kde je „vysejpka“. Věřte 

nebo nevěřte, ale někteří z nás jsme tam byli poprvé. 

V pátek 17. března byla „vysejpka“ právě náš cíl. Kdo jste tam letos ještě nebyl, tak 

si tam určitě udělejte malý výlet. Krásný výhled na Orlické hory a výhled na 

Bohousovou a Záchlumí vám bude odměnou. Další překvapení, které tam na vás 

čeká, je nová lavička, kterou vyrobil pan Pavel Janovec. Touto cestou mu chceme za 

ni, my děti ze Základní školy v Bohousové společně s paní vychovatelkou, 

poděkovat. 
                                    Děti ze ZŠ Bohousová 

 

Velmi rádi uveřejňujeme poděkování dětí. Přesto, že jaro se již téměř změnilo v léto, 

toto poděkování je aktuální i teď, protože věřím, že výsledek práce pana Janovce 

budeme moci užívat ještě hodně dlouho. Věřte, výhled je tu moc krásný. I my 

děkujeme. 

         Redakce Zpravodaje 
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SDH Bohousová – mladí hasiči 

Ohlédnutí za uplynulou sezónou 2016-2017 u mladých hasičů Bohousová. 

Dlouho jsme nepřispěli do zdejšího zpravodaje, aktuální informací o naší činnosti. 

Předem se za tuto neaktivitu omlouváme, ale dohání nás nedostatek času mezi 

závody, tréninkem, školou, prací a přípravou materiálů ... Vše nám i Vám vynahradí 

naše výsledky za letošní velmi úspěšnou sezónou. 

Vše začalo závodem v Černovíře, kde jsme vyslali do závodu dvě hlídky, mladší a 

starší družstvo. Tyto závody tradičně bereme jako přípravu na podzimní kolo a tak 

nehledíme na výsledky, ale i tak byly výsledky velmi dobré.  

K tomuto závodu začal i závod jednotlivců na 60m s překážkami. Tento velmi 

atraktivní závod naše děti nadchl. Postupně začaly závodit i ty nejmladší, které ještě 

ani nechodí do školy. Protože byl tento druh závodu pro naše děti nový, vůbec jsme 

netušili, jak to pro nás bude velmi úspěšná kategorie.  

Další závod nás čekal v Mladkově, kde se běželo další kolo jednotlivců na 60m 

s překážkami. Za nás závodili tradičně Filip Musil (24. místo) a Filip Pavel (1. 

místo), Vojta Honzák (11. místo), Radim Divíšek (11. místo), Nikola Pavlová (6. 

místo), Michal Kařízek (12. místo), Vojta Kočajda (22. místo), Jaroslav Peřina ml. 

(26. místo), Jiří Mihulka ml. (27. místo), Martina Prachařová (13. místo), Barbora 

Peřinová (26. místo), Nela Kočajdová (27. místo).  

Blahopřejeme Všem k velmi dobrým výsledkům a k prvnímu místu Filipu Pavlovi. 

Filipovi tímto výsledkem začala velmi vydařená sezóna.  

 

  Foto-archiv J. Mihulka - 12. 5. 2017, Svatý Jiří – O pohár starosty obce 
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Další závod bylo podzimní kolo Plamenu v Dolní Čermné dne 22. 10. 2016. Do 

závodu jsme postavili dvě družstva, starší a mladší.  Starší se umístilo na 32. místě 

ze 47 družstev, mladší 37. z 49 družstev. A to byly na závodech i děti, které cvičí 

teprve pár měsíců.  

Přes zimu jsme trénovali na závody 60m s překážkami i na sále Fontána. Na jeden 

z tréninků nás přišli podpořit a dobrou radou pomoci mistři republiky v tomto sportu.  

Za tuto vydařenou akci jim moc děkujeme a děkujeme i naší dobré kamarádce Lucce 

Leuchterové, která tuto výpomoc domluvila. 

Před vánočními svátky jsme uspořádali pro ty nejmenší vánoční besídku, na které od 

Ježíška dostaly malý hasičský dáreček, který je určitě moc potěšil. Pro starší jsme 

uspořádali dovednostní závody proti našemu odvěkému rivalovi z České Rybné. A i 

když tentokrát nešlo o výsledky, tak jsme do toho dali vše a nádherně si zasoutěžili.  

4. února 2017 jsme se zúčastnili branného závodu v České Rybné. Za náš sbor 

závodilo celých šest tříčlenných družstev a jedno družstvo za veterány (naši vedoucí). 

Chtěli bychom pochválit výkony všech družstev, protože konkurence je velká, přes 

60 družstev, pro některé z našich to byl první závod, a někteří závodníci ještě ani 

nechodí do školy. A měli bychom ocenit i výsledek družstva ,,veteránů“. Toto 

družstvo se umístilo druhé z deseti, přičemž věkový rozdíl s ostatními byl skoro 20 

let. Mladší družstva na tom byly lépe běžecky, my jsme výsledek doháněli znalostmi 

a dovednostmi. I tak to byla pro naše mladší členy velmi pěkná motivace k dalším 

výsledkům.  

Vzhledem k velkému zájmu dětí o naše aktivity, reprezentovat náš sbor a vesnici, 

jsme se rozhodli ve sboru pokračovat v ještě intenzivnější práci s dětmi. Abychom 

děti více stmelili a dali jim prostor se více poznat a skamarádit, uspořádali jsme první 

zimní soustředění na Kašparově chatě na Adamu, tradičně ve spolupráci se sborem 

z Č. Rybné. Za velkého zájmu dětí jsme se o jarních prázdninách vydali na zimní 

soustředění, kde jsme chtěli utužovat kolektiv a hlavně sportovat. Aktivity byly 

pečlivě naplánované, na to máme odborníky z Rybné. Lyžovali jsme v Českých 

Petrovicích, zúčastnili jsme se závodu mezi místními sbory mladých hasičů, a 

především pilovali na jarní závody v Mladkově. První soustředění se velmi vydařilo. 

Majitelé chaty a kuchaři byli z našich dětí nadšení, obdivovali naše aktivity a ochotu 

dětí se připravovat na závody. Za odměnu pro nás připravili malé překvapení ve 

formě poháru, byla to pro naše děti velmi dobrá a sladká odměna. Vedoucí dostali za 

odměnu výtečný kančí gulášek.  

V dubnu jsme, na požádání starosty obce, pomohli s těmi nejstaršími dětmi uklidit od 

listí cestu ke hradu v Liticích nad Orlicí. Děti pomohly s úklidem moc rády.  Chtějí 

tímto krokem poděkovat obci a obecnímu zastupitelstvu za dlouhodobou finanční 

podporu v jejich sportovní činnosti, a těší se i na další velmi dobrou spolupráci s obcí 

a místním zastupitelstvem.  

V květnu jsme našim nejstarším mladým hasičům nabídli možnost sjet si na raftu 

řeku Divokou Orlici při každoroční vodácké akci „Litický oblouk“.  Zájem byl velký 

a tak jsme i s kamarády z České Rybné vyrazili na plavbu. Začínali jsme v Nekoři. 

Do Bohousové jsme dorazili v pořádku a pro všechny to byla velká zábava. Po 
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proplutí vesnice, za Dostálovými, už to začalo být napínavé. Děkujeme místním 

občanům z  Bohousové, kteří nám pomáhali z vody. Do cíle v Potštejně na Vochtánce 

jsme dojeli všichni mokří, ale zdrávi. Účel této akce se naprosto naplnil a na příští rok 

je již na raftech obsazeno.  

Kromě zábavně sportovních akcí jsme začali naplno trénovat. Chtěli jsme se co 

nejlépe připravit na závody jednotlivců na 60m s překážkami, který jsme pořádali 

v Bohousové přímo v našem areálu. Před touto očekávanou akcí jsme se ještě 

zúčastnili dalších kol v Chocni, Svatém Jiří. Díky náročným tréninkům v zimě jsme 

dosahovali dobrých výsledků. 

Závody ve Svatém Jiří bereme, stejně jako v Černovíře, jako přípravou na jarní kolo 

v Mladkově. Starší družstvo si naposledy zazávodilo v obvyklé sestavě. Příští rok nás 

opustí tři starší členové a přejdou do kategorie dorostenci. Za mladší hasiče nastoupili 

i naši nejmladší členové. Na tyto závody a závodníky je krásné se dívat, protože 

z nich vyzařuje čistá dětská radost ze závodu, žádná taktika, žádná nervozita, pouze 

čistá radost závodit.  

S ohledem na velmi dobré výsledky Filipa Pavla v závodech jednotlivců na 60m 

překážek, jsme se rozhodli zkusit i závody na 100m. Vydali jsme se do sousedního 

okresu, do Kvasin, a vzali jsme i kamarádku Katku Valachovou z Rybné. Filip 

obsadil hned na prvních těchto závodech krásné třetí místo a Katka deváté. Tento 

závod je o mnoho náročnější než ten na 60m, a proto oběma k těmto výsledkům moc 

gratulujeme.  

 

 

   Foto archiv J. Mihulka, 27. 5. 2017, Mladkov - Okresní kolo hry Plamen 
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Po těchto závodech jsme pořádali velmi očekávané závody u nás v Bohousové. 

Bohužel se nám tyto domácí závody z hlediska výsledků moc nevyvedly. Projevila se 

zde nervozita a až příliš velká chuť předvést se rodičům, blízkým a místním 

obyvatelům. Takže žádné lichotivé umístění. Ale i přesto chceme moc poděkovat 

všem, kteří nám přišli projevit podporu a fandit. A hlavně děkujeme obecnímu úřadu 

za spolupráci při organizování těchto závodů.  

Jak se blížil konec května, tak jsme si uvědomovali, že se blíží konec sezóny a tím i 

poslední závody v Mladkově. Hru Plamen jsme ukončili na 28. místě, závody se nám 

nevydařily. Víme, že jsme se více zaměřovali na závody 60m a začali jsme se 

připravovat i na závody v požárním útoku. Uvědomujeme si, že při počtu dětí jaký 

dnes máme, se nelze připravovat každý víkend na jiný typ závodu. Trénujeme 3x 

týdně, často i víc. I časové možnosti vedoucích jsou omezené.  Přes všechny tyto 

skutečnosti je to pěkný celkový výsledek.  

V Mladkově končila i liga jednotlivců na 60m s překážkami. V této disciplíně jsme 

naplno bodovali. Velmi pěkného umístění dosáhl Filip Pavel, v okrese druhý mezi 

nejstaršími. Radim Divíšek skončil desátý (a to se mu nepočítaly tři závody), Nikola 

Pavlová šestá. Ani naši nejmladší závodníci neudělali ostudu a neskončili na 

spodních příčkách. Tyto závody se u dětí těší velké oblibě, závodilo v průměru přes 

120 dětí, někdy i 200, takže konkurence obrovská. Nás těší, že skoro v každé věkové 

kategorii jsme měli několik zástupců do desátého místa.  

Filip Pavel nakonec postoupil i na krajské kolo, kde skončil na nádherném druhém 

místě. A pouze vlivem kontroverzních pravidel nepostupuje na mistrovství republiky 

ve Zlíně. Tam postupuje závodník z 8. místa, protože se postupuje z družstva a ne 

z jednotlivců. Velká škoda pro náš sbor a obec, byl by to náš první reprezentant na 

mistroství republiky v požárním sportu. I tak Filipovi moc děkujeme za skvělou 

reprezentaci sboru a obce, a přejeme mnoho dalších úspěchů.  

Další závody jsme absolvovali v kategorii dorost. V této kategorii jsme skončili na 

prvním místě a postupujeme na krajské závody do Moravské Třebové. I když nebyla 

v této kategorii velká konkurence, je to pro nás pěkné umístění a postup si náležitě 

užíváme. A tady především musíme poděkovat klukům z České Rybné, kteří s námi 

vytvořili tým a soutěží s námi v této kategorii, velký dík patří klukům Kalouskovým a 

Pfeiferovým.  

V dalších měsících plánujeme náš tradiční hasičský tábor a závody v požárním útoku. 

A hlavně se těšíme na prázdniny, kdy si děti mohou od svých vedoucích na chvíli 

odpočinout, a vedoucí zase od dětí :o) 

A stále platí - trénujeme každou středu a pátek v areálu v Bohousové, tak kdyby měl 

někdo zájem s námi sportovat, rádi ho přivítáme. 

 

 

Přejeme Vám příjemné prožití prázdnin! 

Hasiči z Bohousové 
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Na Králicko se v červnu vrátí pára. Historické vlaky  

vyrazí každou sobotu 
 
Na železniční trať Česká Třebová – Hanušovice se přes léto vrátí historické vlakové 
soupravy, jejichž jízdy nalákaly v minulých dvou letech tisíce cestujících. Ti se stejně 
jako v minulosti mohou svézt třemi typy lokomotiv, z nichž dvě jsou parní a jedna 
motorová. Pravidelný sobotní provoz začíná 17. června a potrvá do 30. září. 

 „V minulém roce jsme vzhledem k omezení provozu na trati do Hanušovic zvolili 
mírně upravenou variantu začínající v České Třebové a končící v Červeném Potoce v 
blízkosti pěchotního srubu K-S 8. Pro letošní rok budeme znovu zajíždět až do 
Hanušovic v sousedním Olomouckém kraji,“ uvedl hejtman Martin Netolický s tím, 
že cestující mají díky projektu Pardubického kraje a Českých drah možnost 
zavzpomínat na časy minulé a svézt se parním vlakem nebo historickou motorovou 
soupravou. V oblasti pod Králickým Sněžníkem se zároveň nachází mnoho 
historických, ale také přírodních památek. „Cílem již třetího ročníku této akce je 
především další zatraktivnění turistické oblasti, kde se nachází nejen Králický 
Sněžník, dominanta našeho kraje, ale také tvrz Bouda, Vojenské muzeum Králíky, 
středisko na Dolní Moravě nebo pěchotní srub K-S 14,“ vyjmenoval hejtman některé 
ze zajímavostí. „Zájem cestujících dokazuje, že podobná turistická atrakce má v 
našem kraji své uplatnění, jelikož láká nejen milovníky železnice, kterých je v regionu 
s bohatou dopravní tradicí celá řada. Na své si přijdou při výletech na Králicko také 
rodiny s dětmi,“ řekl hejtman Pardubického kraje Martin Netolický. 
Historické vlaky pojedou každou sobotu od 17. června až do 30. září. V provozu 
budou celkem tři lokomotivy. „Hned třikrát se cestující budou moci svézt parní 
lokomotivou 464.008 Bulík, která byla vyrobena v roce 1935. V běžné soboty se pak 
budou objevovat dvě lokomotivy, jedna parní a druhá motorová. V prvním případě 
se jedná o lokomotivu 423.009 Velký Bejček z roku 1922, ve druhém o motorovou 
soupravu M286.0 Krokodýl vyrobenou v 60. letech,“ vysvětlil hejtman. 
Ceník jízdného se v historických vlacích řídí platným tarifem Českých drah, který je 
navýšen o jednorázový příspěvek na obnovu a údržbu historických lokomotiv v 
hodnotě 15 korun. Více informací včetně podrobného jízdního řádu a zajímavých 
míst najdete na internetových stránkách www.pardubickykraj.cz/historicke-vlaky. 
 

 

                               

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.pardubickykraj.cz/historicke-vlaky
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               Sbor dobrovolných hasičů 

Záchlumí  
 

pořádá 

 
 

Pouťovou zábavu 
 

 

 

na chatě SDH u Fontány v Záchlumí 
 

 

v sobotu 29. července 2017  

od 20.00 hodin 
 

 

Hudba: Plazma rock 
 

Občerstvení zajištěno                Srdečně zvou pořadatelé 

 
Pouťové atrakce budou v sobotu i neděli na 

parkovišti před Fontánou 
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